
Семинар за културата  
и туризма в Шънян

В последно време темата 
Тайван неусетно тръгна 
нагоре, за да заеме водещо 
място в новинарските емисии. 
Обяснението на този факт не 
е еднозначно. От една страна, 
САЩ и техните проксита в хор 
започнаха да атакуват огромен 
Китай с теми около острова, на 
който живеят около 22 милиона 
китайци. Въпреки нееднократните 
споразумения между Пекин 
и Вашингтон, в които 
недвусмислено се признава, че 
Тайван е неделима част от КНР, 
злонамерени администратори 
от Щатите и някои страни на 
Западна Европа продължават 
да торпилират статуквото, 
да откриват всевъзможни 
представителства в „независим 
Тайван“, да подкрепят 
антикитайската позиция на 
марионетното правителство 
в Тайпе и дори да доставят 
различни видове оръжие на 
острова – грубо вмешателство 
във вътрешните работи на 
Китайската народна република. 

Естествено, отговорът на 
официален Пекин не закъсня. 
„Историческата мисия за 
пълното единство на Китай 
непременно ще бъде изпълнена!“ 
Това заяви категорично 
председателят Си Дзинпин в 
своята реч по случай честването 
в Пекин на 110-тата годишнина 
от Синхайската революция. 
Необходимо пояснение: 
Синхайската революция 
сложи край на повече от 
двехилядната имперска система 
на Поднебесната, разкри пътя 
към съвременно демократично 
държавно устройство.

Както подчерта в речта 
си председателят Си, 
реализирането на националното 
обединение е сред основните 
интереси на китайската нация 
и е една недовършена задача 
на Синхайската революция 
от 1911 г., осъществена под 
ръководството на Сун Ятсен, 
след която Китай стана първата 
страна в Азия с републиканска 
държавна структура.

Петър ГЕРАСИМОВ

Историческа мисия
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Институтите „Конфуций“ 
формират интереса на 
българите към Китай
I стр. 10

2С принос за съвместно 
изграждане на общност 
на споделен живот на 
Земята
На 12 октомври китайският 
председател Си Дзинпин взе 
участие в 15-ата конференция 
на държавите по Конвенцията 
за биологичното разнообразие, 
която се провежда в град Кунмин.

Основна гаранция за 
дългосрочно развитие 
В рамките на Руската енергийна 
седмица руският президент 
Владимир Путин даде висока 
оценка на приятелството си 
с китайския председател Си 
Дзинпин и резултатите от 
прагматичното сътрудничеството 
между Китай и Русия.
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Дигитална изложба на  
китайската музика

130-а сесия на Китайския 
панаир за внос и износ
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а 12 октом-
ври китайски-
ят председател 
Си Дзинпин взе 
участие в 15-ата 
конференция на 

държавите по Конвенция-
та за биологичното разно-
образие, която се провеж-
да в град Кунмин.

В речта си той засег-
на редица важни въпро-
си като каква Земя тряб-
ва да градим, как и как-
во ще върши Китай в то-
ва отношение, задавайки 
по този начин посоката за 
изграждане на общност на 
споделен живот на Земя-
та, споделяйки със света 
китайската мъдрост и по-
казвайки каква трябва да 
бъде отговорността на ед-
на голяма държава.

Биологичното разноо-
бразие е основа на човеш-
кото оцеляване и развитие, 
но настоящата екосистема 
на Земята е изправена пред 
все по-сериозни опаснос-
ти. Доклади на ООН посоч-
ват, че биологичното разно-
образие изчезва с безпреце-
дентна скорост, давайки да 
се разбере, че времето не е 
достатъчно и човечеството 
е изправено пред спешния 
въпрос каква общност на 
споделен живот на Земята 
трябва да изгради.

Н

КНа първата конферен-
ция на ООН, посветена на 
екологичната цивилизация, 
светът чу отговора на Ки-
тай: необходимо е да съз-
дадем планета с хармонич-
на симбиоза между човек 
и природа, координирано 
развитие на икономика и 
околна среда и съвместно-
то развитие на различните 
страни по света.

За постигането на та-
зи цел, китайският пред-
седател Си Дзинпин пред-
ложи да се работи за ко-
ординиране на отношени-
ята между хората и при-
родата, насочено към из-
граждането на екологич-
на цивилизация; стимули-
ране на глобалното устой-
чиво развитие на базата 

на зелена трансформация; 
насърчаване на социално-
то равенство и справедли-
востта, за да се подобри 
благосъстоянието на хо-
рата; защита на справед-
лива и разумна глобална 
система за управление, ос-
нована на международно-
то право.

Като важна страна, коя-
то участва, насърчава и иг-
рае водеща роля в процеса 
на изграждането на глобал-
на екологичната цивилиза-
ция, Китай ще стимулира 
изпълнението на „Рамка-
та за глобално биологично 
разнообразие след 2020 г.“ 
и ще дава още по-същест-
вен принос в изграждане-
то на общност на споделен 
живот на Земята.

Важният момент в из-
ложението на първия пар-
тиен и държавен ръково-
дител на КНР, е че „Ки-
тайската комунистическа 
партия счита разрешава-
нето на тайванския въ-
прос и осъществяването 
на единството на държа-
вата за своя историческа 
мисия“.

Разбира се, става дума 
за постигане национално 
единство по мирен път – 
в съответствие с общите 
жизнени интереси на ки-
тайската нация, включи-
телно и на жителите на 
Тайван. Сепаратистките 
кръгове на острова, заед-
но със своите западни по-
кровители се опитват да 
разделят Тайван от Китай, 
което е основната пречка 
за национално обединение 
и възраждане. Поради то-
ва, разбираемо е, че Пекин 
не може да се откаже от 
използването на сила при 

необходимост и ще пред-
приеме всички възможни 
мерки, за да противостои 
на сепаратистките сили и 
външната намеса.

В заключение на реч-
та си председателят Си 
Дзинпин отбеляза, че „в 
света има само един Ки-
тай и Тайван е неделима 
част от него.“ Преди дни 
това становище бе под-
крепено и от изявление на 
външния министър на Ру-
сия Сергей Лавров и оче-
видно е на път да се пре-
върне в общ консенсус на 
международната общност. 

Официален Пекин под-
държа ясно становището, 
че към момента КНР дик-
тува условията в отноше-
нията между двата бряга и 
се стреми неотклонно към 
реализиране на великото 
национално възраждане. 
Една историческа мисия 
по пътя към единството и 
националния просперитет 
на Китай.

итайската на-
ционална кос-
мическа адми-
нистрация из-
прати пилоти-
рания космиче-

ски кораб „Шънджоу-13“ с 
трима тайконавти на бор-
да до орбиталната стан-
ция на КНР, предадоха ки-
тайските медии. Това ще 
бъде най-дългият косми-
чески полет в историята 
на КНР. 

На 16 октомври екипаж 
от трима тайконавти от 
пилотирания космически 
кораб „Шънджоу-13“ влезе 
в основния модул на орби-
талната станция на КНР и 
започна първите операции 
по поддръжката и експло-
атацията му.

Продължителността 
на цялото пътуване на 
кораба от момента на 
изстрелването до скач-
ването с космическата 
станция беше девет ча-
са и половина. Корабът 
„Шънджоу-13“ достави 

на станцията екипаж от 
трима тайконавти, вклю-
чително една жена, към 
базовия модул „Тиенхъ“ 
на китайската космиче-
ска станция „Тиенгун“. Те 
са командирът на косми-
ческия кораб Джай Дзи-
ган, жената тайконавт Уан 
Япин и тайконавтът Йе 
Гуанфу, за които това е 
първи полет в Космоса. 

Предвидено е Уан Япин 
да изнесе урок на учени-
ците в Китай, докато е на 
орбита, съобщи Служба-
та на Китайската програ-
ма за астронавтика с пи-
лотирани лица (CMSA). 
Така тя ще стане първи-
ят китайски „Орбитален 
учител“. 

Новият екипаж от три-
ма души ще работи на ор-
бита в продължение на 
шест месеца. По време 
на престоя си в орбита те 
ще извършат 2-3 космиче-
ски излизания в открития 
Космос и ще направят ре-
дица научни изследвания.

Историческа мисия

Започна най-дългата 
китайска космическа 
мисия 

С принос за съвместно 
изграждане на общност на 
споделен живот на Земята

Китай - Германия

средата на ок-
томври, китай- 
ският председа-
тел Си Дзинпин 
и германският 
канцлер Ангела 

Меркел проведоха видео-
среща. В приятелска ат-
мосфера двамата направи-
ха преглед на развитието на 
отношенията между Китай 
и Германия и Китай и ЕС 
и размениха мнения по ре-
дица въпроси.

Си Дзинпин даде висо-
ка оценка на Меркел за на-
сърчаването двустранните 
отношения между Китай и 
Германия, както и за прид-
вижването на китайско-ев-
ропейското сътрудничество. 
Според него, през последни-
те 16 години, откакто Мер-
кел е начело на германско-
то правителство, отноше-
нията между Пекин и Бер-
лин се развиват стабилно и 
с дългосрочна перспектива. 

В

Отношенията между Пекин и 
Берлин се развиват стабилно и с 
дългосрочна перспектива

„Китайците никога не за-
бравят приятелите си. На-
шата врата винаги ще бъ-
де отворена за вас. Надя-
вам се, че ще продължи-
те да следите и подкрепя-
те развитието на отноше-
нията между Китай и Гер-
мания и Китай и ЕС“, до-
бави Си Дзинпин.

Ангела Меркел посочи, 
че по време на управлението 

й като канцлер, Китай е по-
стигнал бързо развитие. Тя 
оцени усилията на Пекин 
за справяне с изменението 
на климата и опазване на 
биологичното разнообра-
зие и изрази готовност да 
продължи да работи за ук-
репване на двустранното и 
многостранното сътрудни-
чество и справяне с глобал-
ните предизвикателства.

I стр. 1
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新华社北京10月15日
电  10月16日出版的第20
期《求是》杂志将发表中
共中央 总书记、国家 主
席、中央军委主席习近平
的重要文章《扎实推动共
同富裕》。

文章强调，共同富裕
是社会主义的本质要求，
是中国式现代化的重要
特征。党的十八大以来，
党中央把握发展阶段新
变化，把逐步实现全体人
民共同富裕摆在更加重
要的位置上，推动区域协
调发展，采取有力措施保
障和改善民生，打赢脱贫
攻坚战，全面建成小康社
会，为促进共同富裕创造
了良好条件。现在，已经
到了扎实推动共同富裕的
历史阶段。适应中国社会
主要矛盾的变化，更好满
足人民日益增长的美好生
活需要，必须把促进全体
人民共同富裕作为为人民

新华社北京10月20日电
商 务 部 2 0日发 布 前

三季度我国吸收外资数
据，1至9月，全国实际使
用外资金额8595.1亿元，
同比增长19.6%，引资结
构持续优化。

商务部数据显示，前
三季度，服务业实际使用
外资金额6853.2亿元，
同比增长22.5%。高技术
产业实际使用外资金额
增长29.1%，其中高技术
服务业增长33.4%，高技
术制造业增长15.2%。

中国国际经济交流中
心经济研究部副部长刘
向东说，考虑到去年同期
高基数以及当前国际经
济复苏乏力等因素，前三
季度吸收外资增速相比
上半年呈现回落，但总体
看，吸收外资依然保持较
高增速，凸显我国仍是全
球最佳投资目的地之一。

值得一提的是，我国
外资流向持续优化，突出
表现为高技术产业吸收
外资保持高速增长态势，
与“一带一路”沿线国家投
资往来增长较快，以及中
部地区吸收外资较快增
长等。

根据商务部数据，从
来源地看，前三季度“一
带一路” 沿 线国 家 和 东
盟实际投资同比分别增
长31.9%和31.4%。从
区域分布看，我国东部、
中部、西部地区实际使
用外资分别增长19.8%

《求是》杂志发表习近平总书记重
要文章《扎实推动共同富裕》

前三季度我国吸收外资增长 
19.6% 引资结构持续优化

外交部：奉劝美方少
说假话

谋幸福的着力点，不断夯
实党长期执政基础。

文章指出，全体人民共
同富裕是一个总体概念，
是对全社会而言的，要从
全局上来看。中国人要实
现14亿人共同富裕，必须
脚踏实地、久久为功，不
是所有人都同时富裕，也

不是所有地区同时达到一
个富裕水准，不同人群不
仅实现富裕的程度有高有
低，时间上也会有先有后，
不同地区富裕程度还会
存在一定差异，不可能齐
头并进。这是一个在动态
中向前发展的过程，要持
续推动，不断取得成效。

、29%和4.1%。
尽管外资“涨势”依然

向好，但全球疫情形势复
杂严峻，跨国公司投资能
力和意愿下降、商务人员
往来不便，特别是贸易保
护主义抬头等，给我国吸
收外资带来一定挑战和
压力。

专家认为，我国稳健
向好的经济基 本面、完
善 的 产 业 链 供 应 链 支
撑、持续优化的营商环
境等，仍将是吸引外资的
有利因素。

未来吸收外资前景如
何？国家发展改革委外资
司司长刘小南此前表示，
综合各方面情况初步研
判，全年利用外资的数量
能够实现一定幅度的增
长，有可能比预期的还要
好一些。

在稳外资方面，相关
部门将继续发力。商务部

新闻发言人束珏婷表示，
商务部将继续全力做好
稳外资工作，推动更高水
平对外开放，进一步放宽
外资市场准入，加大对外
资企业和外资项目服务
保障力度，依法保护外资
企业合法权益。

国 家 发 改 委 方 面 表
示，将进一步放宽外资准
入限制，推动重大外资项
目落地实施，落实好鼓励
外商投资产业目录，在强
化服务的同时做好风险
防控。

在刘向东看来，下一步
进一步稳外资，一方面要
继续落实好外商投资法，
并确保各项稳外资具体
举措落地见效，另一方面
要进一步推进服务业等
领域开放，利用自贸试验
区、自由贸易港等开放平
台，不断提升外商投资便
利性。

新华社北京10月15日
电 针对津巴布韦媒体关
于美方企图收买记者抹
黑中国的报道，外交部发
言人赵立坚15日说，奉劝
美方少说假话，真正为非
洲经济复苏和发展发挥
建设性作用。

当日例行记者会上，有
记者问：津巴布韦媒体近
日称，美国政府通过其
驻津使馆资助相关机构
举办研讨会等形式，以每
篇文章1000美元的价格
收买私营媒体记者，指使
其发表有关在津中资企
业投资的负面报道。中
方对此有何评论？

赵立坚说，在津巴布
韦，1000美元，可以资助
一名贫困学生，可以帮助
津方购买100剂新冠疫
苗，但美国政府如媒体
所说，用它来雇佣“水军”
大肆造谣，这件事性质
就很恶劣了。

“长期以来，美方为抹
黑中国、破坏中非关系，

可谓无所不用其极，甚至
不惜花钱收买谎言。”赵
立坚强调，上述报道充
分表明，包括广大非洲国
家在内的国际社会，对美
方大肆散布虚假信息有
着清醒认识，对美方造谣
污蔑手段之卑劣、底线
之低下深恶痛绝。

他说，中国同津巴布韦
长期友好。中国企业对津
投资为促进津经济复苏
发展、改善民生发挥了积
极作用。中津务实合作给
双方民众带来实实在在
的好处。反观美国，不仅
长期对津巴布韦施加非
法制裁，还把资金用在收
买媒体、罗织涉华负面消
息上。

“不比不知道，一比吓
一跳。中国奉劝美方，
为包括津巴布韦在内的
非洲国家民众多办些实
事、好事，少说些空话、
假话，真正为非洲经济复
苏和发展发挥建设性作
用。”赵立坚说。

新华全媒+丨北京冬奥火种抵达北京
10月20日，在北京首都机场，北京冬奥组委特别代表、北京
冬奥组委副主席于再清（前）手持火种灯走向展示台。
20日清晨6时许，随着北京冬奥组委赴希腊代表团抵达首都
机场，北京冬奥会火种顺利抵达北京。
火种欢迎仪式于当天上午在国家体育场“鸟巢”北侧的奥林
匹克塔举行。
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а 1 април 2019 
г. автономен 
трактор, упра-
вляван от сате-
литната нави-
гационна сис- 

тема „Бейдоу“, се движи по 
улиците на град Тунис.

След 30 години изграж-
дане, на 31 юли системата 
„Бейдоу-3“ бе пусната в ус-
луга на потребителите от це-
лия свят.

На 5 ноември 2018 г. ки-
тайският председател Си 
Дзинпин изпрати поздра-
вителен адрес до Междуна-
родния комитет за глобал-
ни навигационни спътнико-
ви системи, в който заяви, 
че Китай има желание да 
сподели постиженията си в 
изграждането на системата 

Н

„Бейдоу“, за да насърчи гло-
балното развитие в тази об-
ласт. В момента над полови-
ната от страните и районите 
в света използват системата 
„Бейдоу“, която предоставя 

богати разрешения за разно-
образни сценарии в области 
като транспорта, земедели-
ето, инфраструктурата, спа-
сителните работи при бед-
ствия и др. 

Системата „Бейдоу“ предлага 
услуги за целия свят

а 13 октомври в 
рамките на Ру-
ската енергийна 
седмица руският 
президент Вла-
димир Путин да-

де висока оценка на прия-
телството си с китайския 
председател Си Дзинпин и 
резултатите от прагматич-
ното сътрудничество меж-
ду Китай и Русия.

В тази връзка говорите-
лят на китайското Външно 
министерство Джао Лид-
зиен каза, че ръководната 
роля на двамата държав-
ни глави е основна гаран-
ция за дългосрочното раз-
витие и жизнеността на 
китайско-руските отноше-
ния. Дълбокото приятел-
ство между Си Дзинпин и 

Н

Путин е базирано на вза-
имно доверие от висока 
степен. Независимо как се 
променя международната 
ситуация, приятелството 

и партньорството между 
двете държави ще се раз-
виват стабилно и дълго-
трайно, подчерта говори-
телят.

Основна гаранция за 
дългосрочно развитие 

овите заеми в 
Китай в юани 
са се увеличи-
ли до 1,66 три-
лиона юана 
(256,92 милиар-

да долара) миналия месец, 
показват данните на цен-
тралната банка от сряда.

Тази цифра е нарасна-
ла от 1,22 трилиона юана 
през предходния месец, но 
е намаляла с 232,7 милиар-
да спрямо година по-рано.

Паричният агрегат M2 
(широки пари), включ-
ващ парите в обръщение 
и всички депозити, се е 
увеличил с 8,3% на годиш-
на база до 234,28 трили-
она юана в края на сеп-
тември. Темпът на растеж 
е с 0,1 процентни пункта 
по-висок от този в края на 
август и с 2,6 процентни 
пункта по-нисък в сравне-
ние със същия период на 
миналата година.

Агрегатът M1 (тесни 
пари), обхващащ парични-
те средства в обръщение 

плюс разплащателните 
сметки, възлиза на 62,46 
трилиона юана в края на 
миналия месец, което е 
увеличение с 3,7% на го-
дишна база.

Агрегатът M0, предста-
вляващ количеството па-
рични средства в обръще-
ние, се е увеличил с 5,5% 
от преди година до 8,69 
трилиона юана в края на 
септември.

През първите три три-
месечия Китайската на-
родна банка е инжекти-
рала общо 255,2 милиарда 
юана чисти парични сред-
ства на пазара.

Новото социално фи-
нансиране, т. е. средствата, 
които физическите лица 
и нефинансови организа-
ции, получават от финан-
совата система, е достиг-
нало 24,75 трилиона юана 
през периода, което пред-
ставлява спад с 4,87 три-
лиона юана спрямо съ-
щия период на миналата 
година.

Н
Кредитите в юани са 
нараснали до 1,66 трлн. 

ощенската ин-
дустрия в Ки-
тай е отчела 
бърз ръст на 
бизнес прихо-
дите за първи-

те три тримесечия на го-
дината, показват официал-
ни данни.

Секторът е генерирал 
общо 927 милиарда юана 
(около 144 милиарда до-
лара) за периода, с 18,7% 
ръст на годишна база, со-
чат данни на Държавното 

пощенско управление.
Само през септември 

общите бизнес приходи 
на сектора са нараснали с 
9,2% до 111 милиарда юана.

Компаниите за екс-
пресни куриерски услуги 
са обработили 76,77 мили-
арда пратки от януари до 
септември, с 36,7% пове-
че спрямо миналата годи-
на. Техните бизнес приходи 
възлизат на 743 милиарда 
юана за периода или ръст 
от 21,8% на годишна база.

П

Пощенският сектор в 
Китай отчита силен ръст 

рябва да вървим 
уверено по пъ-
тя на социали-
зма с китайска 
специфика, да се 
придържаме към  

системата на народното 
представителство, да по-
добряваме непрекъснато 
народната демокрация и 
укрепваме политическа-
та стабилност, заяви гене-
ралният секретар на ЦК 
на ККП Си Дзинпин на 
провелата се на 13 и 14 
октомври в Пекин среща, 
свързана с дейността на 
Общокитайското събра-
ние на народните предста- 
вители (ОСНП).

Той каза също, че сис- 

Т

темата на народното пред-
ставителство отговаря на 
реалностите в Китай и от-
разява същността на со-
циалистическата система. 

Тя гарантира, че гражда-
ните ще бъдат господари 
на страната, а китайската 
нация ще постигне своята 
мечта за възраждане.

Уверено по пътя на социализма 
с китайска специфика
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Юбилеен Кантонски панаир

а мен е голямо удоволст-
вие – изтъкна премие-
рът на Китай Ли Къцян  
– да се присъединя към 
вас в красивия град Гуанд- 
жоу за 130-тата сесия на 

Китайски панаир за внос и износ и 
Международния търговски форум  
Pearl River. 

Ангажиран с мотото си „Кантон-
ски панаир, глобален дял“, китайски-
ят панаир за внос и износ, известен 
още като Кантонски панаир, се про-
вежда непрекъснато сред променящи-
те се обстоятелства в продължение на 
65 години и постига забележителни ус-
пехи. Годишният обем на сделките на 
панаира се е увеличил от 87 милиона 
щатски долара в първите години на 
59 милиарда долара преди COVID-19, 
което е увеличение от близо 680 пъ-
ти. Панаирът тази година се провеж-
да както онлайн, така и на място за 
първи път в своята история. Това е 
творчески отговор в необичайно вре-
ме. Кантонският панаир отново се от-
варя широко, за да посрещне прияте-
ли от цял свят и се надява да направи 
участието на всички най-ползотворно 
и достойно преживяване. Може да се 
каже, че историята на панаира е въ-
плъщение на непрестанните усилия на 

Реч на премиера Ли Къцян при откриването на 130-ия Кантонски панаир

итайският президент Си 
Цзинпин изпрати поз-
дравително писмо до 
130-тата сесия на Ки-
тайския панаир за внос 
и износ, който е извес-

тен още като Кантонски панаир.
В писмото си Си Дзинпин от-

белязва, че Кантонският пана-
ир има значителен принос за уле-
сняване на международната тър-
говия, вътрешно-външния об-
мен и икономическото развитие  
от основаването си през 1957 г.

Поздравително писмо до 130-ия  
Кантонски панаир изпрати лично  
китайският президент Си Дзинпин

Изправени пред глобални проме-
ни и пандемия, невиждани за един 
век, световната икономика и тър-
говията претърпяват дълбоки тран-
сформации. Следователно Кантон-
ският панаир трябва да помогне за 
насърчаването на новата парадиг-
ма за развитие на Китай, да обно-
ви механизма му, да създаде пове-
че бизнес модели и да разшири ро-
лята си, за да се превърне в жиз-
неноважна платформа за отваря-
не на страната на всички фронто-
ве, каза Си.

Тази платформа би трябвало съ-
що така да подпомогне високока-
чественото развитие на световната 
търговия и да улесни „двойната цир-
кулация“ на вътрешния и задгра-
ничните пазари, каза Си Дзинпин.

Китай е готов да се присъеди-
ни към всички други нации и да 
практикува истински мултилатера-
лизъм, за да изгради световна ико-
номика с откритост на високо ни-
во, каза той. 

Китай да се отвори и да се интегрира 
в световната икономика. Панаирът е 
свидетел и на това как компании от 
цял свят споделят възможностите за 
развитие на Китай и постигат взаим-
на изгода и печеливши резултати – за-
яви още ораторът.

Трябва да поставим живота на пър-
во място и заедно да победим панде-
мията – каза Ли Къцян. – Сдържане-
то на вируса и опазването на живо-
та и здравето на хората остават висок 
приоритет за международната общ-
ност. Трябва да действаме в духа на 
науката, да следваме нейните закони, 
да засилим международното сътруд-
ничество по отношение на ваксини-
те и лекарствата, да се противопос-
тавим на „ваксиналния национали-
зъм“ и да запълним „имунизацион-
ната пропаст“. 

Трябва да се стремим – каза пре-
миерът Ли Къцян – към откритост и 
сътрудничество и съвместно да възста-
новим икономиката. По-голямата от-
вореност и интеграция между страни-
те е тенденция на времето. Трябва да 
се възползваме максимално от всяка 
възможност, да се справим съвместно 
с предизвикателствата, да поддържаме 
свободната и честна търговия и да по-
добрим координацията на политики-
те. Трябва да увеличим производство-
то и предлагането на основни стоки 
и ключови резервни части, да увели-
чим капацитета за доставка на важни 
стоки и да улесним безпрепятствена-
та международна логистика, за да га-
рантираме стабилна и безпроблемна 
работа на световните индустрии и ве-
ригите за доставки.

Премиерът на Китай се спря и на 
сложната и напрегната международна 
среда, както и на множеството шокове 

от пандемията и тежките наводнения 
тази година. Но въпреки това, иконо-
миката на Китай се поддържа стабил-
но и основните икономически показа-
тели се движат в подходящи граници. 
През първите девет месеца тази годи-
на над 78 000 нови пазарни субекта бя-
ха регистрирани средно дневно, кое-
то показва покачване на икономиче-
ската жизненост на микро ниво. Зае-
тостта се увеличава, като са добаве-
ни над десет милиона нови градски 
работни места. Икономическите ре-
зултати – подчерта Ли Къцян – про-
дължават да се подобряват, както се 
вижда от сравнително бързия растеж 
на корпоративната печалба на индус-
трията, фискалните приходи и дохо-
дите на домакинствата. 

За Китай развитието е основата 
и ключът за преодоляване на всички 
предизвикателства. Ние ще прилага-
ме и съобразяваме усилията си с ре-
алността, – каза Ли – защото Китай 
е на нов етап на развитие, ще прило-
жим новата философия за развитие, 
ще насърчим нова парадигма за раз-
витие и ще насърчим висококачест-
веното развитие. Премиерът на Ки-
тай допълни, че страната ще използва 
своите индустриални и пазарни сил-
ни страни, за да задълбочи икономи-
ческото и търговското сътрудничест-
во с целия свят. 

Китай е както голям износител, та-
ка и основен вносител. Индустриал-
ната система на Китай е важна част 
от световната индустриална верига. 

Ние ще продължим да насърчава-
ме пазарно-ориентирана, от световна 
класа бизнес среда уредена от стабил-
на правна рамка, за да видите, че Ки-
тай продължава да бъде плодородна 
почва за чуждестранни инвестиции. 

Китай има богати ресурси за труд и 
таланти, както и пълноценна промиш-
лена система за подпомагане. С уско-
ряването на индустриалната трансфор-
мация и надграждането на Китай ще 
се генерира огромно търсене на ин-
вестиции. Ще съкратим допълнител-
но негативните списъци относно дос-
тъпа на пазара на чуждестранни ин-
вестиции, ще нулираме производстве-
ните позиции в негативния списък в 
пилотни зони за свободна търговия и 
ще продължим да улесняваме достъ-
па до сектора на услугите. 

Ще вземем активно участие в по-
добряването на международните ико-
номически и търговски правила, как-
то и ще ускорим либерализацията и 
улесняването на търговията и инвес-
тициите. Основаната на правила и съ-
средоточена в СТО многостранна тър-
говска система е крайъгълният камък 
на икономическата глобализация и 
свободната търговия. Това също така 
е важна предпазна мярка за насърча-
ване на стабилния растеж на светов-
ната икономика. Тази година се на-
вършват 20 години от присъединява-
нето на Китай към СТО. Ние усърдно 
изпълнихме ангажиментите си, поети 
при присъединяването. Към днешна 
дата общата тарифна ставка на Ки-
тай е спаднала до 7,4 %, което е дос-
та ниско ниво в света. 

Днес е Двойният девети фестивал, 
– каза в заключение премиера Ли Къ-
цян – традиционен китайски фести-
вал, който хората празнуват, изкач-
вайки се на високи места. Гуандун е 
планина в реформата и отварянето на 
страната. Надявам се провинцията да 
продължи да засилва и да води стра-
ната в това начинание. Китай също 
ще продължи да постига нови висоти.

130-тата сесия на Кантонския панаир започна на 15-ти октомври т. град в Гуанджоу, столицата на 
южнокитайската провинция Гуандун. Стартиран през 1957 г., най-старият и голям търговски панаир  
в страната се разглежда като важен барометър за външната търговия на Китай.

Тази сесия на Кантонския панаир под мотото „Кантонски панаир, 
глобален дял“ представя двойната циркулация, тъй като Китай изгражда 
нова парадигма за развитие, при която вътрешният и отвъдморските 
пазари се подсилват взаимно
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Учените апелират 
към целия свят да 
не се политизира 
този въпрос, а да 
се гледа на него 
като на научен 
проблем

Историята 
и фактите 
показват, че 
конфронтацията 
между Китай и 
САЩ ще наруши 
интересите на 
двете страни 

„Уолстрийт джърнъл“ клевети Китай с 
недоказани измислици за COVID-19

Засилване на стратегическите консултации

И

П

Проблемът с военно-биологичните 
дейности на САЩ трябва да бъде решен

К
итайските и ру-
ските външни 
министри изда-
доха съвмест-
но изявление, в 
което се комен-

тира необходимостта от ук-
репване на Конвенцията за 
забрана на разработването, 
производството и склади-
рането на бактериологич-
но (биологично) и токсично 
оръжие и за тяхното уни-
щожаване (BTWC). 

В документа се отбеляз-
ва, че военно-биологична 
дейност на САЩ на тери-
ториите на други държави 
е сериозна заплаха за на-
ционалната сигурност на 
Русия и Китай, съобщава  
People Daily online. САЩ 
трябва да действат откри-
то, прозрачно и отговорно, 
с подходящо докладване за 

своите военно-биологич-
ни дейности. Освен това 
те трябва да спрат да съз-
дават изключителни меха-
низми за проверка на раз-
поредбите на Конвенцията, 
да поемат контрол и над-
зор. Китайско-руското из-
явление изпраща ясен по-
литически сигнал, че меж-
дународната общност ня-
ма да пренебрегне воен-
но-биологичните дейнос-
ти на САЩ. 

Това  посочва People Dai- 
ly online и напомня, че 
САЩ наследиха плана за 
развитие на биологичното 
оръжие и дори след като се 
присъединиха към BTWC, 
те все още изучаваха би-
ологични оръжия. Базата 
Форт Детрик, беше наре-
чена „най-тъмният експе-
риментален център“. 

Същевременно под ръ-
ководството на въоръжени-
те сили на САЩ бяха от-
крити над 200 биологични 
лаборатории в Централна 
Азия, Източна Азия, Юго-
източна Азия, Източна Ев-
ропа, Близкия изток и Аф-
рика. Наскоро американ-
ските военни бяха крити-
кувани, че извършват на 
територията на Република 
Корея военно-биологични-
те дейности на американ-
ските войски. През август 
тази година правителството 
на Китайската народна ре-
публика официално подаде 
молба до Световната здрав-
на организация (СЗО) с ис-
кане да провери биолабора-
торията във Форт Детрик. 

Иронично е, че, от ед-
на страна, САЩ искат да 
избегнат проверката, а от 

друга, политически про-
следяват произхода на нов 
тип коронавирус в Китай. 
Експертите на СЗО вече са 
стигнали до авторитетно-
то заключение, че изтича-
не в лабораторията в Ухан 
е изключително малко ве-
роятно, но САЩ продължа-
ват да спекулират по тема-
та за „лабораторни течове“. 
Действията на Вашингтон 
са класически пример за 
двойни стандарти.

Китай и Руската феде-
рация възнамеряват не-
прекъснато да защитават 
BTWC и да положат уси-
лия за създаване на ефек-
тивни механизми за про-
верка. Страните посочват, 
че проблемът с военно-био-
логичната дейност на САЩ 
със сигурност трябва да бъ-
де решен.

звестният аме-
рикански ко-
ментатор и но-
сител на награ-
дата „Пулицър“ 
Майкъл Хилзик 

публикува статия в онлайн 
изданието на „Лос Анже-
лис таймс“, в която посочи, 
че в. „Уолстрийт джърнъл“ 
злонамерено разпространя-
ва псевдонаучна теория за 
изтичане на COVID-19 от 
лаборатория, с цел да бъ-
де дискредитиран Китай. 

Авторитетният комента-
тор Хилзик пише, че два-
мата автори на статията на 
„Уолстрийт джърнъл“ от 5 
октомври не са специали- 
сти по вирусология. Единият 
от тях е физик, а другият 
производител на лекарства, 

но въпреки това твърдят, 
че са открили „силни до-
казателства“ от четири на-
учни статии, че новият ко-
ронавирус е проектиран и 
произведен в лаборатория. 

Според тези автори ед-
на от споменатите  статии 
е публикувана в авторитет-
ното списание „Cell“. Авто-
рът на тази статия обаче 
е споделил пред Хилзик, 
че двамата представят по-
грешно резултатите от про-
учването и че съответното 
изследване „не дава никак-
ви значими улики за про-
изхода на вируса“.

Междувременно в ста-
тия на уебсайта на научно-
то медицинското списание 
„Лансент“ ръководеният 
от академик Гао Фу екип, 

заявява, че проучванията 
за произхода на COVID-19 
се нуждаят от време, ресур-
си и международно сътруд-
ничество. Гао Фу е дирек-
тор на китайските Центро-
ве за превенция и контрол 
на заболяванията. 

В статията се посочва, 
че учените апелират към 
целия свят да не се поли-
тизира този въпрос, а да се 
гледа на него като на нау-
чен проблем. В статията се 
казва също, че предишният 
опит на учените в просле-
дяването на произхода на 
вируси като ХИВ например 
е показал, че по принцип 
са необходими няколко го-
дини или дори десетилетия, 
за да се открие източни-
кът на заразата. Освен това 

географското местоположе-
ние на огнището е много 
вероятно да не е свързано 
с първия регистриран за-
разен пациент. 

Трябва да се обърне вни-
мание и на онези, които са 
показали сходни симптоми 
преди началото на епиде-
мията, да се изследват и 
съхранят проби от различ-
ни места и да бъдат тества-
ни отново. Трябва да се на-
блегне на страните или ре-
гионите, където има нали-
чие на кръвни проби и про-
би от околната среда, за 
които има доказателства за 
наличието на вируса преди 
масовото разпространение 
на заразата.

рез последни-
те години отно-
шенията между 
Китай и САЩ се 
намират в безиз-
ходица, като при- 

чината за това е грешна-
та оценка на САЩ за ки-
тайската стратегия и за от-
ношенията с Китай. Затова 
засилването на стратегиче-
ските консултации между 
двете страни, особено кори-
гирането на позицията на 
САЩ спрямо Китай, са из-
ключително важни за въз-
становяване на двустранни-
те отношения. Това подчер-
тава в коментара си Радио 
Китай за чужбина по повод 

неотдавнашната среща на 
Политбюро на ЦК на ККП, 
където Ян Дзиечъ се срещ-
на със съветника по нацио-
налната сигурност на САЩ 
Джейк Съливан и където 
двамата се съгласиха да ре-
ализират мерките, очерта-
ни в телефонния разговор 
между държавните глави 
на двете страни, с цел въз-
становяване на двустран-
ните отношения и тяхното 
стабилно и здраво развитие. 
По-нататък медията отбе-
лязва: Вашингтон трябва 
да признае на първо мяс-
то същността на взаимната 
изгода и общата печалба от 
двустранните отношения. 

Бившият държавен секре-
тар на САЩ  Хенри Ки-
синджър посочва в кни-
гата си „Глобалната стра-
тегия на САЩ“, че разви-
тието на сътрудничество-
то между САЩ и Китай 
не означава едната страна 
да прави услуга на друга-
та, а означава то да отго-
варя на общите интереси 
на двете страни.“

Междувременно, Ва-
шингтон трябва да осъз-
нае правилно вътрешна-
та и външна политика и 
стратегия на Китай. Пекин 
многократно повтаря, че не 
се стреми да предизвика 
или измести САЩ, а да 

надвиши себе си. Най-голя-
мото предизвикателство на 
САЩ идва от вътрешност-
та на страната. Вашингтон 
трябва да зачита интереси-
те на Китай спрямо сувере-
нитета, сигурността и раз-
витието, да прекрати на-
месата си във вътрешни-
те работи на Китай, зася-
гащи Тайван, Хонконг, Ти-
бет, морските дела и права-
та на човека. Това са пред-
варителни условия за въз-
становяване на двустран-
ните отношения. Истори-
ята и фактите показват, че 
конфронтацията между Ки-
тай и САЩ ще наруши ин-
тересите на двете страни.

Базата Форт 
Детрик, където 
са разработвани 
биологични оръжия,  
беше наречена 
„най-тъмният 
експериментален 
център“
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Секторът на домакинските услуги 
и влиянието му за повишаване 
благосъстоянието на жителите на селата

Ю
Гуосин от село 
Уейси в про-
винция Юн-
нан е роден 
през 1994 г. В  
момента той  

работи като домашен при-
служник. Той е от семей-
ство, включено в списъка 
на провинция Юннан на 
бедни домакинства. През 
ноември 2018 г. той прис-
тига в Шанхай и започва 
работа като домашен при-
служник. „Доходите ми в 
момента са три пъти по-ви-
соки от заплатата, коя-
то получавах в родния ми 
край. Благодарение на то-
ва осъществих мечтата си 
да излезем от бедността с 
родителите ми“, обяснява 
Ю Гуосин, чието семейство 
от 2019 г. вече не е в спи-
съка на бедните.

Хората като Ю Гуосин, 
които благодарение на сек-
тора на домакинските ус-
луги са си осигурили добра 
работа и доходи, не са ни-
как малко. Представител на 
Дирекцията за търговия с 
услуги при Министерството 
на търговията заяви, че от 
2017 г. насам ведомството 
му реализира програма за 
подпомагане на бедни да 
започнат работа като до-
машна прислуга. Заедно с 
други ведомства са израбо-
тени планове за насърчава-
не на заетостта, за старти-
ране на самостоятелен биз-
нес в сферата и обучение 
на хора в селата. До края 
на 2020 г. в сектора за до-
макинските услуги са би-
ли привлечени 850 000 ду-
ши от бедни райони.

По данни на Министер-
ството на търговията в мо-
мента 30 милиона са хо-
рата, заети в сектора, ка-
то 90% от тях са от селски 
райони. Съществува и не-
достиг от около 20 мили-
она, което означава, че съ-
ществуват доста възмож-
ности за заетост, а ниски-
ят праг за влизане в тази 
индустрия улеснява допъл-
нително привличането на 
хора в нея.

В края на 2020 г. Китай 
успя да се справи оконча-
телно с проблема с абсо-
лютната бедност, но в бъ-
деще, за да бъдат закрепе-
ни резултатите, Министер-
ството на търговията се е 
ангажирало с изготвянето 

нуждата от подобряване на 
средата в сектора на дома-
кинските услуги, така че 
правата на работещите в 
него да бъдат гарантирани 
и защитени, включително 
при трудови злополуки и за 
оказване на грижа за тех-
ните деца.

В момента в отрасла за 
домакинските услуги са на-
лице два големи проблема 
– недостиг на работна ръка 
и некачествено обслужва-
не. За преодоляването им 
планът на министерството 
предвижда серия от мерки 
като подобряване на сис-
темата за придобиване на 
квалификация за работа в 
сектора, засилване на кон-
трола за качеството на пре-
доставяните услуги, въвеж-
дане на независимо серти-
фициране, усъвършенства-
не на кредитната система 
за домакинските услуги, 
както и въвеждане на сис-
тема за поощрения и на-
казания, за да се насърча-
ва цялостното подобрява-
не на обслужването.

Ю Хуа казва, че в мо-
мента качеството на дома-
кинските услуги е най-на-
болелият проблем, тъй като 
не са ясни отговорностите 
на предлагащите и потре-
бяващите тези услуги. Спо-
ред нея обаче, дали услуги-
те са извършени добре или 
лошо е въпрос, който труд-
но ще бъде решен, тъй като 
в секторът липсват единни 
и проверени стандарти за 
качество. Едни от възмож-
ните решения, по думите 
на Ю Хуа, са да се наложи 
стандартизиран договор, в 
който се посочват правата 
и отговорностите на двете 
страни, да се оптимизира 
кредитната система за до-
макинските услуги, и да се 
изработят надеждни кри-
терии за качество. Всичко 
това ще доведе до форми-
рането на доброкачествен 
цикъл в сектора и ще по-
добри дейността му, доба-
вя Ю Хуа.

Към момента Китай от-
белязва положителен на-
предък в стандартизиране-
то на домакинските услуги 
и изграждането на кредит-
на система в тази област. 
През изминалите пет го-
дини (2016–2020) бяха из-
работени 160 критерии за 
предоставянето на дома-
кински услуги в различни 
места, и се формира в ос-
новни линии кредитна сис-
тема за оценяването им. 
В националната платфор-
ма за информация, свърза-
на с домакински услуги, са 
регистрирани 16 000 фир-
ми и има информация за 
12 милиона души, работе-
щи в сектора.

на план за действие за под-
помагане на бедните чрез 
насочването им към секто-
ра на домакинските услуги.

„Този план е прагмати-
чен и навременен“, казва 
Ю Хуа, заместник-директор 
на Института за търговия с 
услуги при Министерство-
то на търговията. „От ед-
на страна, работната ръка 
от селата, след като преми-
не през обучение, ще при-
добие нови умения и това 
ще й даде възможност за 
намирането на сравнител-
но стабилна работа и до-
ходи. Обучението ще раз-
шири също възможност-
ите им за заетост и така 
ще се затвърдят резултати-
те от борбата с бедността 
и ще съдейства за съжи-
вяване на селата. От друга 
страна, домакинските услу-
ги са перспективна индус-
трия. Планът за действие за 
съживяване на селата чрез 
нея компенсира ефективно 
недостига на работна ръ-
ка в сектора и задоволява 
нуждите на градските жи-
тели за отглеждане на де-
ца и грижи за възрастни“, 
обяснява Ю Хуа.

Един от проблемите в 
сектора на домакинските 
услуги е, че доста хора от 
селата се решават трудно да 
ги напуснат и да се устро-
ят дългосрочно на работа 
в градовете. А това прави 
намирането на добри слу-
жители от градските кли-
енти нелесна задача. По та-
зи причина, в плана на Ми-
нистерството на търговията 

отговорят на изискванията 
в сектора, както и за по-до-
бра информираност на ра-
ботещите за техните закон-
ни права. За тези цели дър-
жавата планира създаване-
то на обучителни центро-
ве и финансова подкрепа 
за хора, желаещи да минат 
през съответните курсове.

Джоу Юенхун от фир-
мата за домакински услуги 
„Аи лайлъ“ казва, че обуче-
нието на служители обик-
новено е доста елементар-
но. „В бъдеще планираме 
да засилим инвестициите 
в подготовката и обучение-
то, така че нашите служи-
тели да подобрят уменията 
си да се грижат за бебета и 
родилки, за малки деца и 
възрастни хора, за поддър-
жане на домакинството и 
други необходими дейнос-
ти“, обяснява Джоу.

В плана на министерст- 
вото се посочва също 

Как индустрията на домакинските услуги съдейства за съживяване 
на селата? Как да се развива потенциалът на този сектор, за да се 
задоволят нуждите на потребителите? Неотдавна Министерството 
на търговията заедно с други 13 ведомства публикуваха „План за 
съживяване на селата чрез развитие на сектора за домакински услуги 
(2021 – 2025)“, в който се посочват 22 конкретни мерки.
Недостигът от около 20 милиона души в сектора се смята, че ще 
привлече в него голямо количество работна ръка от селата.

на политиките, така че по-
вече жители от селата, же-
лаещи да се ангажират с ра-
бота в домакинските услу-
ги да могат да го направят 
на практика.

Същевременно се пред-
виждат програми за по- 
вишаване на квалификация- 
та и уменията, така че те да 

и 22-те мерки, които той 
предвижда, разрешаването 
на проблема с търсенето и 
предлагането и системното 
и висококачествено разви-
тие на сектора са ключо-
ви задачи.

„Първата стъпка е да бъ-
дат създадени добри въз-
можности за хората от се-
лата, които биха могли да 
отидат в градовете и зарабо-
тят в сектора на домашните 
услуги, да могат да го на-
правят безпроблемно“, обяс-
нява представител на Ди-
рекцията за търговия с услу-
ги при Министерството на 
търговията. Заради неудоб-
ния транспорт и липсата на 
информация, подобни въз-
можности практически не 
достигат до хората от отда-
лечени и изостанали селски 
райони. В документа се по-
сочва ясно необходимостта 
от система за предоставяне 
на информация и обяснение 
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Ухан  
пътната артерия  
на Централен Китай

превзет от японците в края 
на 1938 г. и става основен 
японски логистичен център 
за операции в Южен Ки-
тай. Силите на Китайската 
народноосвободителна ар-
мия (КНОА) го освобож-
дават през май 1949 г. От 
тогава започва бурното му 
развитие и превръщането 
му в икономическо, адми-
нистративно, културно и 

туристическо средище на 
Централен Китай. 
Построяването на мост на 

река Яндзъ през 1957 г.
прави Ухан „пътна артерия 
към девет провинции“. А 
опустошителните някога 
наводнения сега се контро-
лират от огромния язовир 
„Трите клисури”, който е 
завършен през 2008 г. 

Благодарение на бурно-
то си икономическо раз-
витие градът расте, бързо 
променя архитектурния си 
облик и се превръща в при-
влекателна туристическа 
дестинация. 

Ухан е културно средище 
още от древността. 

За това свидетелства забе-
лежителният исторически 

3500-годишната  
си история Ухан е 
един от най-древ-
ните градски 
центрове в Ки-
тай. Днес градът 

е столица на провинция Ху-
бей, като е и най-гъстона-
селеният град в Централен 
Китай и един от деветте на-
ционални града на страна-
та. Намира се в източна-
та част на равнината Дзян-
хан, където се пресичат ре-
ките Яндзъ и Хан. Градът 
представлява конгломерат 
от три общини: Учан, Хан-
коу и Ханян. 

Известен е като „Ки-
тайската пътна артерия“, 
защото е основен транс-
портен възел с десетки же-
лезопътни линии и бързи 
пътища. Признат е за по-
литически, икономически, 
финансов, културен, обра-
зователен и транспортен 
център на Централен Ки-
тай. През 1927 и 1937 г. на 
два пъти за кратко време 
е бил столица на страната. 
През зимата на 208 – 209 г. 
в околностите на Ухан се 
разиграва една от най-из-
вестните битки в китайска-
та история и централно съ-
битие в историята на Три-
те царства – Битката при 
червените скали. 

До зората на 18-и век  
Ухан става един от 

четирите най-важни 
търговски града в Китай. 

В края на 19-и век железо-
пътните му линии са раз-
ширени, което го прави ва-
жен пункт за разпределение 
на железопътния и речния 
трафик. 

След Втората опиумна 
война през 1856 – 1860 г. 
Ухан става търговско прис-
танище и територия, в коя-
то започва активно индус-
триално развитие и модер-
низация. 

С Центърът на Ухан

Панорама на града и Кулата на жълтия жерав

Тук се намира и арсе-
налът Ханян, основан при 
династията Цин през 1891 
г. и окончателно завършен 
през 1894 г. В него за първи 
път започва производство 
на оръдия с малък кали-
бър в Китай. 

През 1911 г. е създаде-
на Китайската република и 
Ухан става столица на ля-
вото гоминдановско прави-
телство. Ухан е известен ка-
то огнище на революцията 
Синхай, взела името си от 
китайската календарна го-
дина. Градът има няколко 
музеи и паметници на ре-
волюцията и загиналите в 
нейна защита. 

По време на Втората 
китайско-японска война е 

паметник Кулата на жъл-
тия жерав, една от четири-
те велики кули на Китай. 
Построена е на река Янд-
зъ като военна кула през 
223 г. и е свещено място 
на даоизма. 

В Ухан се намира и 
единственият в света при-
казен Парк на светулките, 
известен още като Източ-
ната езерна градина, който 
посреща гостите си с ма-
гическата светлина на по-
вече от 100 000 светулки. 

Най-голямото градско 
езеро в Китай целогодишно 
привлича различни култур-
ни събития – представле-
ния, фестивали, концерти, 
изложби и др. По брегове-
те му посетителите могат 
да се наслаждават на очаро-
вателни градини и памет-
ници на древността.

Музеят на Хубей, един от 
водещите в Китай, 

посреща посетителите със 
звъна на 65 бронзови кам-
бани и им предлага повече 
от 200 000 експоната. 

Градът има забележи-
телна фестивална култура. 
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Кулата на жълтия жерав  Т

Най-високата 
сграда в Ухан, 
построена 
през 2014 г.

Черешовата 
градина в Ухан 
край езерото 
Мошан

Панорама на кварталите Ханкоу и Ханян на град Ухан, 
виждат се и първия мост над Яндзъ, Хълмът на костенурката и 

телевизионната кула, както и центърът на града  
и Кулата на жълтия жерав вдясно

През май се празнува Фес-
тивалът на Драконовите 
лодки, посветен на Цу Юун 
– политик и поет от 475 – 
221 г. пр. н. е.

Лунният фестивал и тук, 
както в цялата страна, се 
празнува през септември и 
е посветен на семейството. 
Фамилиите се събират, за 
да отпразнуват семейното 
единство и да се насладят 
на пълната Луна, защото 
празникът съвпада с нея.

Освен съвременен и ди-
намичен транспортен цен-
тър Ухан е и забележително 
културно средище, прите-
гателен център за милиони 

туристи от страната и чуж-
бина.

Днес със своите едина-
десет милиона жители, със 
своите университети, науч-
ни центрове, фирми за ви-
соки технологии градът из-
живява своята втора мла-
дост. С основание може да 
кажем, че в Ухан древното 
и новото са преплетени в 
една изумителна симбиоза, 
която го прави уникален. 
Ето защо, било за бизнес 
или просто туризъм, заслу-
жава си да посетите Ухан, 
едно от най-забележител-
ните и помнещи се места 
в Поднебесната. 

ова е най-важната турис-
тическа атракция и “ви-
зитната картичка” на 
Ухан, столицата на про-
винция Хубей в Китай. Ку-
лата се издига над града на 

място, наречено Змийска планина.
Първата кула на това място е по-

строена около 220 г. в периода на 
Трите царства. Това е кратък пери-
од от историята на Китай, когато 
има три държави, водещи постоян-
ни войни една с друга. Тези царства 
са наречени Уей, У и Шу.

Ухан по това време се превръща 
в граничен град под постоянна за-
плаха. Затова е издигната и кулата 
– за да  предупреждава за враговете 
и да служи като наблюдателен пост 
за пожари в града. 

За любителите на романтиката 
съществува и легенда за изгражда-
нето на кулата, която е много ин-
тересна.

Някога близо до сегашното мяс-
то на кулата – се казва в легендата – 
е имало питейно заведение, в което 
една вечер отишъл даоистки свеще-
ник. Той помолил за едно питие, но 
за съжаление, нямал пари. Собстве-
никът на кръчмата грубо му отка-
зал, но синът на домакина се отне-
съл добре с госта. И така свещени-
кът идвал тук всеки ден в продъл-
жение на шест месеца.

След шест месеца безплатно пи-
ене свещеникът казал, че иска да 
благодари на сина на собственика 
за неговата щедрост и да нарисува 
жълт жерав на стената, който щом 
синът на господаря плеснел с ръце, 
започвал да танцува, макар че е са-
мо нарисуван.

Скоро мястото станало най-по-
пулярното в града и в цялата про-
винция, а собствениците забогате-
ли. Но 10 години по-късно свещени-
кът се върнал, засвирил на флейта, 
седнал върху жълтата птица и от-
летял в небето. 

Първата кула е построена от са-
мия син на собственика на заведе-
нието и е била само на два етажа. 
Сега тя е музей и в нея има мини-
атюрни модели на четирите кули, 
които са издигани тук. 

Новата кула е на пет етажна и се 
различава не само по размер, но и 
по стил, като съответства на архи-
тектурните предпочитания на епо-
хата. Построена е през 1981 – 1985 
г. и вече е туристическа забележи-
телност на Ухан. 

Непосредствено след влизането 
си в кулата туристите виждат огро-
мна мозайка, която изобразява кула 
и даоистки свещеник с флейта, който 
лети към небето върху жълт жерав.

Така легендата оживява и се сли-
ва със съвремието. 
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прИятелИ

Институтите „Конфуций“ формират 
интереса на българите към Китай

– Уважаема доц. Мандо-
ва, как започна новата 2021 
– 2022 учебна година в Ка-
тедрата по класически и из-
точни езици във Великотър-
новския университет „Св. св. 
Кирил и Методий“? 

– Новата академична го-
дина в нашия университет за-
почна на 27 септември при-
съствено, за радост на препо-
даватели и студенти. Общо 
взето нищо ново или по-раз-
лично по отношение инте-
реса към китайския език – 
той си остава един от пред-
почитаните езици в специ-
алността „Приложна линг-
вистика“ с два чужди езика. 
Както винаги се радваме на 
изключително ентусиазирани 
и умни млади хора, които по 
собствено желание и с огро-
мен интерес изучават езика. 

– Какви пречки създа-
де и създава в нормалния 
учебен процес епидемията 
от Ковид-19 и как практи-
чески ги преодолявате? Ки-
тайският език е труден дори 
при присъствено обучение… 

– В интерес на истината 
и без да преувеличавам, Ве-
ликотърновският универси-
тет се оказа напълно подгот-
вен да предложи на своите 
студенти режим на дистан-
ционно обучение, базирано в 
собствена система „Е-препо-
давател“ и „Е-студент“, кое-
то е в унисон със съвремен-
ните изисквания за компе-
тентности и придобиване на 
нови знания. Тази информа-
ционна система на ВТУ бе-
ше интегрирана като състав-
на част на общоуниверситет-
ската система за осигурява-
не на електронни форми и 
учебни ресурси в редовното 
и задочното обучение на сту-
дентите доста преди въведе-
ното заради Ковид-19 извън-
редно положение през март 
2020 г. Обучението по прак-
тически китайски език, а и 
по останалите дисциплини 
се провеждаше паралелно и 
синхронно в платформи ка-
то ZOOM, Microsoft Teams и 
пр., т. е. при студентите учеб-
ният процес си вървеше нор-
мално, доколкото това е въз-
можно в онлайн среда. Не та-
ка обаче стояха нещата при 
учениците в начални, основ-
ни и средни училища, къде-
то Институт „Конфуций“ във 
Великотърновския универ-
ситет предлага обучение по 
китайски език. В повечето 

Доцент д-р Искра МаНДова е преподавател в катедра 
„Класически и източни езици“ във великотърновския 
университет „Св. св. Кирил и Методий“ и директор на 
Института „Конфуций“ във велико Търново. 

Нейните научни интереси са в областта на историята 
и културата на Китай, по-специално средновековната 
китайска история – династия Тан. Интересува се 
също от актуалните теми за Новия Път на коприната – 
инициативата “Един пояс, един път”, както и програмата 
за сътрудничество между Китай и страните от Централна 
и Източна Европа – форматът „17+1“. 

в началото на новата учебна година доц. Миндова бе 
любезна да отговори на въпросите на в. „Китай днес“.

случаи езикът се изучава в 
рамките на часовете по ин-
тереси, които през по голя-
мата част от учебната годи-
на бяха ограничени, а за ор-
ганизиране на онлайн обуче-
ние, при условие че децата са 
присъствено в училище по за-
дължителната програма, бе-
ше невъзможно. 

– Интересът в България 
към Китай, българо-ки-
тайските връзки, китайския 
език и култура видимо се за-
силва. На какво се дължи 
тази тенденция, след като 
българската младеж в го-
дините на продължаващия 
все още преход гледа глав-
но на Запад?

– Китайската народна ре-
публика преди дни празнува 
72-годишния си рожден ден, 
а дипломатическите отноше-
ния между България и Ки-
тай съществуват и се разви-
ват от също толкова години. 
Освен традиционното дълго-
годишно приятелство, Бъл-
гария е част от 2 големи ге-
остратегически проекта на 
Китай, а именно „Един пояс, 
един път“ и Формата „17+1“. 
В тази връзка нашата страна 
получи и нови възможности 
за сътрудничество и засилва-
не на приятелските отноше-
ния с голямата и бързораз-
виваща се азиатска страна. 
Много са примерите, които 
могат да се дадат в тази по-
сока, но например по отно-
шение на образованието по 
инициативата „17+1“ тогава, 
нашата страна получи пъл-
ни държавни стипендии от 
Китай за обучение на сту-
денти в бакалавърски, ма-
гистърски и докторски про-
грами, както и за специа-
лизация на млади хора от 

различни сфери. Освен то-
ва дейността на двата ин-
ститута „Конфуций“ на тери-
торията на страната оказва 
също голямо влияние върху 
интереса на българите към 
Китай. Благодарение на об-
разователните инициативи, 
които не са малко на брой, 
младежите и гражданите на 
много населени места имат 
възможността да се докос-
нат до китайския език, кул-
турата и дълголетната исто-
рия на страната, да се запоз-
наят с носители на езика и 
да обогатят мирогледа си. Не 
на последно място, разбира 
се, този интерес се дължи и 
на стремглавия прогрес на 
КНР във всички отношения. 

– Какви са възможност-
ите за реализация на завър-
шилите висше образование у 
нас по китайски език и кул-
тура? Има ли работа в Бълга-
рия и Китай за наши младе-
жи, изучавали китаистика?

– Най-различни са въз-
можностите за дипломира-
ните специалисти с китайски 
език в България. Тук тряб-
ва да споменем, че има раз-
лика в квалификациите на 
завършилите студенти в СУ 
“Св. Климент Охридски“ и 
ВТУ например, защото в на-
шия университет китайски-
ят език се изучава в рамките 
на бакалавърските програми 
на специалността „Приложна 
лингвистика“ по избор: с два 
чужди езика, с международен 
туризъм, с информационни 
технологии, бизнес комуни-
кации, международни отно-
шения, както и в магистър-
ската програма „Транслато-
логия“, а дипломиралите се 
студенти получават квалифи-
кация „лингвист-преводач“. 

ясно, че английски владееш 
добре, защо не започнеш да 
учиш китайски език?“ Това 
се случи през далечната 1995 
г., а от онзи момент аз пре-
гърнах тази идея, започнах да 
се интересувам от Китай, да 
чета каквото можех да наме-
ря, а то нямаше много… и се 
запалвах всеки ден. 

– Доволна ли сте от на-
правения избор и от вашата 
реализация като преподава-
тел и учен по китаистика?

– Благодарна съм на съд-
бата, че точно през 2000 г. 
имаше избор китайски език 
във ВТУ, защото тогава вто-
рите езици бяха редувани 
на ротационен принцип и 
аз всъщност съм завърши-
ла четвъртия випуск с ки-
тайски, въпреки че специал-
ността съществува от 1993 г. 
Като студент не съм и пред-
полагала, че мога да се раз-
вия в тази посока – за мен 
преподавателите от Софий-
ския университет (нямаше 
местни), които ни водеха 
лекции и упражнения, бяха 
като богове. Възхищавах се 
от цялото си сърце на техни-
те знания, а те пък ни пре-
дадоха искрената си любов 
към езика и културата на та-
зи страна. Реално на тях, а 

именно проф. Бора Белива-
нова, гл. ас. София Катъро-
ва и ас. Мария Маринова, 
дължа благодарност за то-
ва, което съм днес. 

– Вие сте директор на Ин-
ститута „Конфуций“ във Ве-
лико Търново? Бихте ли об-
общили резултатите от дей-
ността на Института през та-
зи година и какви са плано-
вете му за 2022 г.?

– За съжаление, заради 
пандемията реализирахме 
значително по-малко съби-
тия от обичайните за вся-
ка година, но някои голе-
ми мероприятия се случиха 
в промеждутъците. Напри-
мер ежегодната ни между-
народна научна конференция 
„Дипломатически, икономи-
чески и културни отношения 
между Китай и страните от 
Централна и Източна Евро-
па“, националният конкурс 
„България и Китай – древни 
и уникални цивилизации“, в 
който с материали участваха 

Заради недостига на българ-
ски учители по езика във 
ВТУ стартира и още една 
нова бакалавърска програ-
ма, а именно „Български и 
източен език“ (сега „Българ-
ски и чужд език“), като ки-
тайският език е възможен из-
бор за кандидат-студентите. 

– Изкушен съм да ви за-
дам и личен въпрос. Бих ис-
кал да ви попитам как се е 
породил у вас интересът към 
Китай, китайския език, ис-
тория и култура? 

– Ще ви разкажа истори-
ята… Бях приета вече в ан-
глийска паралелка след 7-и 
клас, а английски език изу-
чавах с частни уроци от 6-го-
дишна и нивото ми беше дос-
та добро. Тогава един прия-
тел на родителите ми, който 
държеше китайски ресторант 
в Канада, си дойде със съпру-
гата си филипинка и се на-
ложи да говорим на англий-
ски език, а аз да превеждам. 
Тогава той ми каза: „Стана 

Доцент Искра Мандова с делегация от Пекинския  
университет за езици и култура във велико Търново

Доцент Искра Мандова с професор Цуей Силян, ректор на 
Пекинския университет за езици и култура (2005 – 2017)

над 300 души от цялата стра-
на, седмици на китайското 
кино и на китайската кул-
тура в градове и училища, 
изложби и др. Надявам се, 
че 2022 година ще ни вър-
не в „нормалността“, ще мо-
жем да реализираме спокой-
но и присъствено предвиде-
ното по план, но и поглеж-
дайки към изминалите две 
години – те пък ни показаха 
нови възможности и ни на-
учиха да организираме ком-
бинирани събития с участие 
и на специалисти от чужби-
на онлайн. 

– Като специалист в кита-
истика вие сигурно се интере-
сувате какво пишат българ-
ските медии за Китай. Как-
ви са впечатленията ви от в. 
„Китай днес“, посветен изця-
ло на широката тематика за 
голямата азиатска страна?

– Моите почитания към 
екипа на в. „Китай днес“! 
Радвам се, че ви има, че от-
разявате всичко важно в от-
ношенията между нашите 
две страни, че разкривате 
постиженията на великата 
китайска държава и ги пра-
вите достояние на широка-
та аудитория. Желая ви още 
много успехи и здраве!

Любомир МИхАйЛОВ
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Зелените проекти ще стават все по-важна 
част от „Един пояс, един път“

т мащабните язовири, 
помагащи на Арженти-
на да поддържа енер-
гийните си доставки 
до водноелектрическа-
та централа в Пакис-

тан, и соларните паркове в пусти-
ните на Близкия изток, „зелени-
те“ проекти в рамките на „Един 
пояс, един път“ дават резултати 
и носят ползи за местното насе-
ление и икономическия растеж, 
съобщи Радио Китай..

От 2013 до 2020 г. общите пре-
ки инвестиции на Китай в стра-
ни от „Един пояс, един път“ дос-
тигнаха 139,85 милиарда долара. 
Въпреки въздействието на глобал-
ната пандемия върху изграждане-
то на проекти и обмена на персо-
нал, енергийната индустрия през 
2020 г. беше във фокуса на ин-
вестициите по линия на инициа-
тивата, като делът на средствата, 
вложени във възобновяема енер-
гия, включително слънчева, вя-
търна и водна, нарасна от 39 про-
цента през 2019 г. до 57 процен-
та през 2020 г. и представлява ос-
новна част от външните енергий-
ни инвестиции на Китай, според 
информации в медиите.

итай е постиг-
нал значителен 
напредък в про-
дължаващите си 
усилия за спра-
вяне със замър-

сяването на околната сре-
да, съобщава агенция Син-
хуа. Това се изтъква в Бя-
ла книга, публикувана от 
пресслужбата на Държав-
ния съвет на КНР. 

Обявявайки и провеж-
дайки борбата срещу замър-
сяването, Китай подобри ка-
чеството на въздуха, вода-
та и почвата, според Бяла-
та книга, озаглавена „Опаз-
ване на биоразнообразието 
на Китай“.

През 2020 г. средната 
концентрация на суспенди-
рани частици (PM2,5) във 
въздуха намалява с 28,3%. в 
сравнение с 2015 г., докато 

К

Бяла книга: Забележителни постижения  
в сферата на опазването на околната среда

делът на дните с отлично 
качество на въздуха се е 
увеличил с 5,8% в сравне-
ние с 2015 г.

Типичен пример в това 

отношение е въздухът в 
Пекин в първата половина 
на годината. Средната кон-
центрация на фини прахо-
ви частици PM2,5 в Пекин 

е била 34 микрограма на 
кубичен метър от януари до 
август тази година, което е 
рекордно ниско ниво за то-
зи период, съобщиха вла-
стите в китайската столи-
ца. 18 микрограма на куби-
чен метър е била средна-
та концентрация на части-
ците в столицата през ав-
густ, което също е рекорд-
но ниско ниво, сочат дан-
ни на градската служба по 
околна среда и екология. В 
Пекин са отчетени 29 дни 
с добро качество на въз-
духа през август, което е 
93,5% от месеца, съобщи 
неотдавна и Радио Китай 
за чужбина. 

Пекинските власти са 
предприели серия от мер-
ки за справяне със за-
мърсяването, включител-
но популяризирането на 

електрическите автомоби-
ли и наблюдаване на пре-
возните средства, работещи 
с дизелово гориво.

Общо за страната де-
лът на резервоарите с от-
лично качество на повърх-
ностните води е 83,4% през 
2020 г., като са се увеличи-
ли със 17,4 процентни пунк-
та. спрямо 2015 г., а площта 
на крайбрежните морски 
зони с отлично качество на 
водата възлиза на 77,4 про-
цента, което е 9 пъти по-ви-
соко от 2015 г., се казва в 
Бялата книга.

Според документа на 
Държавния съвет на КНР 
през 2020 г. процентът на 
безопасно използване на 
замърсената обработва-
ема земя и замърсената зе-
мя в Китай надхвърли 90  
процента.

„Зеленото винаги е било цветът 
на „Един пояс, един път“, заяви в 
речта си пред Форума за устойчи-
во развитие 2021 Луо Джаохуей, 
председател на Китайската аген-
ция за международно сътрудни-
чество за развитие. Според анали-
затори, в нея той е отправил ясно 
послание към останалите държа-
ви, че Китай ще продължи да по-
добрява политиките си за сътруд-
ничество в сферата на екология-
та и околната среда, ще въвежда 
нови и по-строги „зелени“ стан-
дарти, да публикува съответните 
данни и да насърчава създаване-
то на многостранни платформи 
за сътрудничество в рамките на 
„Един пояс, един път“.

„Зелените“ проекти на инициа-
тивата са пряко отражение на ан-
гажимента на Китай за изгражда-
не на общност на споделено бъде-
ще, давайки тласък за възстано-
вяване на регионалната и светов-
ната икономики и допринасяйки 
за устойчивото развитие.

Пример за това е неотдавнаш-
ното пускане в експлоатация на 
линията за пренос на електри-
чество Матиари – Лахор в Пакис-
тан, чието изграждане започна на  

1 декември 2018 г., а вложенията 
в нея – 1,65 милиарда долара. Тя 
се очаква да намали значително 
разходите за пренос на електро-
енергия и ефективно да насърчи 
подобряването поминъка на хо-
рата чрез подкрепа за устойчи-
вото земеделие.

Друг значим проект е изграж-
дането на ВЕЦ в южната аржен-
тинска провинция Патагония, с 
които страната се надява да бъ-
де по-малко зависима от вноса на 
енергия. Проектът, който стартира 
през 2013 г. ще задоволи нуждата 
от електроенергия на над 1 мили-
он домакинства, а след завърш-
ването му инсталираната мощ-
ност в Аржентина ще се увеличи 
с приблизително 6,5%.

След призива за „зелено“ и 
устойчиво развитие, китайските 
компании са едни от тези, кои-
то правят най-много инвестиции 
в проекти за „зелена“ енергия в 
чужбина. Към момента Energy 
China, водещ конгломерат за 
строителство на енергийна ин-
фраструктура, е създал 265 чуж-
дестранни клона в 90 страни, ка-
то бизнесът му обхваща 147 дър-
жави и региони.

Но експертите отбелязват, че 
макар Китай да полага по-големи 
усилия в подкрепа на глобалната 
индустриална трансформация към 
устойчиво развитие, той не може 
да направи всичко сам и е необ-
ходим общ ангажимент, особено 
от големи икономики като САЩ.

Мащабът на „зелените“ инвес-
тиции на страните от инициатива-
та „Един пояс, един път“ ще над-
хвърли 5 трилиона долара през 
следващите десет години, а на-
стоящият недостиг на финансира-
не е много голям, казва У Хуей-
мин, ръководител на Центъра за 
изследвания на „Един пояс, един 
път“, отбелязвайки, че е нужна 
по-голяма подкрепа от страна на 
международната общност, както 
и насочването на повече социа-
лен капитал към проекти за „зе-
лено“ развитие.

Междувременно експерти от-
белязват, че настоящият недостиг 
на въглища е само малка пречка 
в периода на индустриална тран-
сформация, която трябва да уско-
ри внедряването на чиста енер-
гия. Според Джан Джунюен от 
Националния институт за между-
народна стратегия към Китайска-
та академия на социални науки, 
нови предизвикателства като не-
съответствие в стандартите за въ-
глеродни емисии може да забавят 
реализирането „зелени“ проекти 
в бъдеще.

Въпреки това, тъй като капа-
цитетът на проектите за добив на 
въглища в чужбина с китайски 
инвестиции вече не се разширя-
ва, „зелената“ енергия ще бъде ос-
новна насока на капитала, смя-
та Джан Джунюен, добавяйки, 
че тъй като търсенето на енергия 
продължава да нараства след въз-
обновяването на производството, 
делът на чуждестранните инвес-
тиции във възобновяема енергия 
определено ще се увеличи.

във време, когато 
думите за изпълнение на 
ангажиментите за справяне 
с климатичните промени са 
повече, отколкото реалните 
действия, особено от 
развитите икономики, 
предложената от Китай 
инициатива „Един пояс, 
един път“ се превърна в 
катализатор на тенденцията 
към „зелена революция“  
и постига сериозен 
напредък в усилията 
за формиране на 
устойчив растеж, смятат 
анализатори, посочва 
Радио Китай за чужбина.
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Къмпингуването по време на почивните дни в Китай напоследък е един 
от най-популярните начини за забавления сред младежите. В град Нанкин, 
например е трудно да се намери свободно място през почивните дни. Според 
данни от туристическите уебсайтове думата „къмпинг“ заема второ място 
при търсенията за „пътуване с кола“. 

Семинар за 
културата и 
туризма между 
Китай и ЦИЕ  
в Шънян

Къмпингът – новото забавление за младежите

В

О

град Шънян се 
проведе семинар 
за сътрудничест-
вото в културата 
и туризма меж-
ду Китай – про-

винция Ляонин, и страни-
те от Централна и Източ-
на Европа, в който участ-
ваха европейски послани-
ци и дипломати.

Представителят от Ми-
нистерството на външ-
ните работи за сътрудни-
чеството между Китай и 
ЦИЕ Хуо Юджън заяви, че 

Китай ще продължава да 
задълбочава сътрудничест-
вото с всичките страни на 
ЦИЕ и ще споделя новите 
възможности на зеленото 
развитие. Сътруднически-
ят механизъм и срещата на 
върха за туристическото съ-
трудничество между Ки-
тай и ЦИЕ ще се превър-
нат в многостранна плат-
форма за отваряне, толе-
рантност, споделяне и вза-
имни изгоди, за да насър-
чава новите възможности 
на сътрудничеството между 

нлайн туристи-
ческата агенция 
„Тиенмао“ през 
септември т. г. е 
отбелязала 50% 
ръст на прода-

дените пакети за къмпинг. 
Защо къмпингът е толкова 
популярен в Китай?
Заради социалните мрежи

По време на почивни-
те дни за Националния 
празник т. г. живеещата в 
Нанкин девойка с фамилия 
Джао решава да не пътува 
надалеч. Заедно със своя-
та приятелка те предпочи-
тат да отидат на къмпинг 
и резервират пълен пакет 
за околностите на града, в 
който е включена една но-
щувка на палатка, следо-
беден чай, вечеря, закуска, 
парти около огъня, филми 
на открито и други забавле-
ния. Джао не иска да пъту-
ва, защото през почивните 
дни туристите са прекале-
но много навсякъде, осо-
бено в популярните дести-
нации. Двете момичета ис-
кат да се забавляват в спо-
койна обстановка. Те са до-
волни от двудневния към-
пинг, където са се запоз-
нали с много младежи на 
тяхната възраст, насладили 
са се на вкусната храна и 
са направили безброй ин-
тересни снимки.

Джао открива, че и дру-
ги нейни приятели са пуб-
ликували снимки от към-
пинг. За нея това се оказ-
ва по-добро забавление от 
посещението на туристиче-
ски забележителности. Тя 
дори вече планира следва-
щия къмпинг. „Партитата, 

Китай и ЦИЕ.
Участващите европей-

ски дипломати заявиха, че 
провинция Ляонин и стра-
ните от ЦИЕ имат богати 

ресурси в туризма и кул-
турата, което означава ши-
роко пространство за съ-
трудничество в тези сфери. 
Те се надяват семинарът 

да насърчи обмена и съ-
трудничеството в култур-
ните индустрии на Китай 
и ЦИЕ, за да се реализи-
рат взаимни изгоди.

младите хора към къмпин-
га. Освен това „луксозни-
ят къмпинг“ спестява мно-
го време и енергия. „Ако 
не сте професионален ка-
терач например, но иска-
те да прекарате известно 
време близо до природата, 

Страницата подготви 
Красимира ИВАНОВА

предлага все по-добри усло-
вия и повече удобства. На-
пример, много от палатки-
те са с климатици през ля-
тото или с малък басейн, а 
през зимата са в близост до 
горещи извори. Освен то-
ва къмпингите предлагат 
различни дейности, които 
„стоплят сърцата на кли-
ентите“. Макар че има ни-
ски и пикови сезони, гос-
ти има през цялата годи-
на, казва Яо Дзиен.

Разбира се, ключът за 
продължаващата популяр-
ност на този бизнес модел 
се крие в избора на потре-
бителите. Яо Дзиен е уве-
рен, че осигуряването на 
релаксираща среда за се-
мействата с деца, както и 
за самотните мъже и же-
ни от градовете, е основ-
ната причина за успеха на 
къмпингите.

Според Бялата книга за 
къмпингите на поколение-
то Z, публикувана наскоро 
съвместно от платформа-
та за електронна търговия 
Taobao и социалната плат-
форма Soul, възможността 
за общуване е една от при-
чините за популярността на 
къмпингуването сред мла-
дите в Китай, особено на 
родените след 1995 г. 

Те искат да избягат от 
града и да са по-близо до 
природата, да могат да об-
щуват свободно без стрес 
и да изградят ползотворни 
социални отношения.

„След работа всеки ден 
се срещаме с познати. Пре-
карваме много малко вре-
ме навън в забавления. Не 
е лесно да се намерят но-
ви приятели“, казва Джао. 
„А по време на къмпинга 
имахме повече време да се 
опознаем, пяхме и танцува-
хме около огъня. Наисти-
на, отдавна не се бяхме за-
бавлявали толкова добре“.

то по-добре да отидете на 
къмпинг“. А и се плащат 
разумни цени за предлага-
ните услуги.

Общуването  
е основният ключ 

за популярността на 
къмпингите

Няколко къмпинга в 
Нанкин предлагат горе-
щи извори и водни заба-
вления, съчетавайки ха-
рактеристиките на окол-
ните живописни места. 
Собственикът на един от 
тях Яо Дзиен обяснява, че 
това е нов бизнес модел 
на сътрудничество с ту-
ристическите забележи-
телности, няма нужда да 
се плаща наем или такса 
за управлението на живо-
писното място, а прихо-
дите се разделят разумно.

Къмпингът обаче е дей-
ност на открито, силно 

зависима от времето. Въз-
можно ли е да се прави 
бизнес само през пролет- 
та и есента? В тази връз-
ка Яо Дзиен разказва, че 
днешният бизнес модел 
на обикновените към-
пинги или на луксозните 

пазаруването, ресторантите 
- тези дейности не са нови 
забавления. Къмпингът е 
като преместване на пар-
титата или настолните иг-
ри на открито. Не се на-
лага да се ходи далеч, не е 
уморително и си заедно с 
приятелите през уикенда“, 
споделя тя.

Къмпингът като начин 
на почивка е популярен от-
давна. Защо тогава извед-
нъж се превръща в толкова 
модерно забавление в Ки-
тай днес? В наши дни усло-
вията за къмпинг са по-лук-
созни, защото могат да се 
наемат палатки на място, 
продава се храна и дори 
има душове. Къмпингува-
щите е достатъчно да се ре-
гистрират и да се чувстват 
като в „луксозен хотел, са-
мо че на открито, сред при-
родата. Може би стреме-
жът за по-здравословен жи-
вот по-близо до природата 
е една от главните причини 
за повишения интерес на 
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яколко са не-
щата ,  кои -
то е желател-
но да се избяг-
ват вечер. Това 
са храните с 

ниска хранителна стой-
ност, мазните, замразе-
ните и трудносмилаеми 
храни, месото, млечните 
продукти, сладоледът. Ако 
се прекали с тях, особе-
но вечер, е възможно да 
се стигне до здравослов-
ни проблеми като качване 
на тегло, кашлица и прос-
туда, гадене, лошо храно-
смилане, алергии.

Лошите хранителни на-
вици е много вероятно да 

Н

Важни правила за вечерното хранене

се превърнат в причина 
за натрупването на токси-
ни в тялото, което от своя 
страна ще влоши здравето.

1. Яжте вечер каши
Сигурно се чудите коя 

храна е здравословна за 
вечеря. Това са продукти, 
които се усвояват лесно от 
организма, с ниско съдър-
жание на въглехидрати. 
Такива са например каши-
те. Според традиционна-
та китайска медицина те 
са лесни за храносмилане, 
зареждат със сили, пред-
пазват от запек, настинки, 
сухота в гърлото, заздра-
вяват стомашно-чревния 

жете ориза в заврялата во-
да. Добавете бананите и 
небетшекера и варете, до-
като оризът се свари.

Действие: Подобрява 
храносмилателната сис-
тема, подсилва стомаха и 
далака.

2. Не преяждайте
Друго важно прави-

ло за вечерята е да не се 
преяжда. Освен това се 
опитайте да включите по-
вече сварени зеленчуци и 
малко джинджифил, но 
намалете солта и захарта.

3. Избягвайте  
студените напитки

Ако имате навика да 
изпивате чаша мляко пре-
ди сън, опитайте се да не 
е пълномаслено. Сварете 
го преди употреба, за да 
се усвои по-лесно от орга-
низма. Към него може да 
добавите малко джинджи-
фил или кардамон. В ни-
какъв случай не го пий-
те студено.

Като цяло правилото, 
което трябва да следвате 
,е, да не чувствате тежест 
в стомаха след вечерята, за 
да е по-спокоен сънят ви.

Дали от нощното хра-
нене се качват килограми? 
Напълно е възможно, за-
щото физическата актив-
ност е по-малко и не се 
изразходва много енер-
гия. Ако вечер се храни-
те обилно, то излишъкът 
ще се натрупва в тялото 
под формата на мазнини.

тракт, забавят стареенето, 
подсилват бъбреците. Ос-
вен това са нискокалорич-
ни, подобряват циркулаци-
ята на жизнената енергия 
Ци, изчистват токсините, 
осигуряват спокоен съня.

Каша от тиква
Продукти: 100 г тик-

ва, четвърт купичка про-
со, четвърт купичка леп-
кав ориз, 3 купички вода

Начин на приготвяне: 
Нарежете тиквата на пар-
чета. Накиснете предва-
рително за около половин 
час просото и ориза, пре-
цедете и добавете във вря-
ща вода. След това приба-
вете и тиквата. Сложете 

капака на тенджерата, но 
го оставете притворен. Ос-
тавете кашата да ври око-
ло 20 минути.

Действие: Тонизира да-
лака и стомаха, подхран-
ва енергията Ци, пречист-
ва организма, подобрява 
състоянието на косата и 
ноктите, премахва пърхо-
та, нормализира кръвното 
налягане, подобрява сър-
дечния ритъм, ободрява и 
тонизира.

Каша от банани
Продукти: 3 банана, 100 г  

ориз, небетшекер
Начин на приготвяне:  

Обелете бананите и ги на-
режете на парчета. Сло- 

Традиционната 
китайска медицина
на мода  
в Истанбул

Я
ган Луо e спе-
циалист по тра-
диционна ки-
тайска медици-
на, който е съз-
дал своята кли-

ника в Истанбул.
„Точките, разположени 

по протежение на гръб-
начния стълб на човеш-
кото тяло, които си взаи-
модействат с няколко жиз-
неноважни органа, като 
белия дроб, сърцето, чер-
ния дроб и бъбреците, са 
много важни“, обяснява 
Яган Луо на своя пациент 
по време на китайски ма-
саж в клиниката си в Ис-
танбул. 

„Трябва да действам ка-
то пътна полиция и да от-
воря задръстванията в те-
зи точки“, продължи той 
и добавя, че „в противен 
случай човек може да се 
разболее“.

След като завършва 
Университета по китайска 
медицина Шанси, Луо е 

дошъл в Турция преди ос-
ем години и открил кли-
ника в Истанбул.

Оттогава лекува пациен- 
тите си с акупунктура – 
китайски метод, използ-
ващ малки игли за стиму-
лиране на нервите под ко-
жата, както и с билколе-
чение и китайски масаж.

„Когато за пръв път 
дойдох тук, установих, че 
много пациенти  обмислят 
операция за болките си. 
В Китай обаче решаваме 
повечето случаи с масаж 
и акупунктура, преди па-
циентът да се разболее.“

Най-честите оплаква-
ния на турските му па-
циенти са затлъстяване, 
пристрастяване към тю-
тюнопушенето, главобо-
лие от тип мигрена и бол-
ки от херния. 

За да отговори на нуж-
дите на им, Луо е превел 
Huang Di Nei Jing (Вътре-
шен канон на жълтия им-
ператор), древна китайска 

медицинска книга, от ки-
тайски на турски. Класи-
ческата книга съдържа бо-
гати познания за тради-
ционната китайска меди-
цина, включително нейна-
та философия, диагности-
ка, терапия и превенция 
на заболяванията. 

Яган Луо използва и ес-
тествени билки при лече-
нието, някои от които от-
глежда  сам, носейки се-
мена от Китай.

Джейхун Дундар, тур-
ски специалист, казва, че 
TCM става известна след 
2015 г., когато на турските 

специалисти е разрешено 
да извършват тези прак-
тики в своите клиники. 
Той се занимава с този 
вид медицина в Истанб-
ул от шест години.

„Опитът на китайски-
те лекари е изключително 
ценен за нас, тъй като да-
тира от 5000 години. Ос-
вен това техните възгледи 
за философията на ТКМ 
са безценни“, споделя той. 
И продължава: „Поняти-
ята „ин“ и „ян“ за жиз-
нената енергия са много 
нетипични за представи-
те на хората в Турция. В 

древната китайска фило-
софия „ин и ян“ обясня-
ват дуализма - как про-
тивоположните сили мо-
гат да бъдат допълващи се, 
взаимосвързани и широ-
ко използвани във всяка 
сфера на живота. 

В този смисъл работата 
и сътрудничеството с ки-
тайски лекари е едно от 
важните предимства за 
турските специалисти“, 
споделя той и признава, 
че с нетърпение очаква да 
отиде в Китай и да нау-
чи повече за TCM в ера-
та след пандемията. 

Храната неизбежно 
оказва влияние 
върху тялото и 
ума, затова не е 
за пренебрегване 
кога и какво ядем. 
Много диетолози 
определят закуската 
като най-важна, но 
това не означава, че 
останалите хранения 
трябва да се 
пропускат. Мнозина 
са уверени, че ако 
не вечерят, няма да 
трупат килограми. 
всъщност това е 
едно от храненията, 
с които трябва 
да сме много 
внимателни, тъй 
като е последното 
за деня. Затова е 
важно храната да се 
подбере правилно.

здраве
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Култура

Страницата подготви Красимира ИВАНОВА

Облеклото в Древен Китай –  
усет към изкуството и красотата
Наричат Китай 
„Страна на дрехите и 
шапките“. Историята 
на китайското 
облекло и неговото 
непрекъснато 
усъвършенстване през 
хилядолетията при 
различните династии, 
отразява начина на 
живот, културата и 
усета към изкуство на 
древните китайци.

а 1 октомври в 
Шанхайската кон-
цертна зала бе от-
крита специална 
дигитална излож-
ба, посветена на 

традиционната китайска му-
зика. Тя е пространство, кое-
то съчетава традициите с ино-
вациите и авангардното изку-
ство. Изложбата е вдъхнове-
на от класическите китайски 
музикални творби и с помо-
щта на новите технологии раз-
казва за историята и особено-
стите на традиционната музи-
ка. Изкуството е по-лесно да 
влезе във всекидневния жи-
вот, когато се съчетае с наука-
та и технологиите. Изложбата 
е разделена на 5 зони, които 
представят пет различни ас-
пекта на живота със съответ-
стващите им музикални ин-
струменти и личности.

Светлини и снимки се съ-
четават с музика, посетители-
те се потапят в многообраз-
ния свят на Древен Китай и 
могат да почувстват връзката 
на музиката с живота.

„Традиционната музика е 
не само наситена с емоции, 
но може да бъде съчетана и с 
интерактивните технологии“, 
обяснява генералният мени-
джър на Шанхайската концер-
тна зала Фан Лян. „Петте за-
ли, събрани заедно, създават 
цялостна картина на древна-
та китайска музика.“

Шанхайската концертна 
зала е с 91-годишна исто-
рия. Тя не само е културна 

социация за популяризиране на ри-
суването тханка е създадена в Ти-
бетския автономен регион, Югоза-
паден Китай.  Тя си е поставила за 
цел да помогне за опазването на на-
ционалната форма на нематериално 

културно наследство.
Тханка е вид тибетска будистка картина, 

обикновено запазвана на свитъци. Пигменти-
те от минерални и органични материали ка-
то корали, сапфири, перли и злато се нанасят 
върху памук или коприна и запазват цветове-
те си в продължение на векове.

През 2006 г. тханка е обявена за вид нацио-
нално културно наследство, статут, който за-
силва разпространението на изкуството.

„Развитието на индустрията тханка изигра 
уникална роля за насърчаване на заетостта, 
предприемачеството и туризма“, казва Нгаван 
Джигме, ръководител на асоциацията. Той спо-
деля, че асоциацията обучава все повече мла-
ди художници, за да насърчава техния артисти-
зъм и запазването на националното наследство.

От 2006 г. страната е похарчила общо 209 
милиона юана (около 32,4 милиона щатски до-
лара) за опазване на нематериалното култур-
но наследство в Тибет според Бялата книга, 
публикувана по-рано тази година.

Н

А
забележителност на града, но 
и свидетел на развитието на 
изкуството и културата като 
цяло. Тя винаги е била отво-
рена за новите технологии и 
се опитва да ги съчетае с раз-
личните арт форми. Пример 
за това е и настоящата излож-
ба, която е важна част от нов 
проект в сферата на култура-
та и туризма.

От 20 октомври до 11 но-
ември са предвидени концер-
ти на традиционна китайска 
музика и други разнообразни 
събития. Шанхайската кон-
цертна зала ще покаже един 
различен имидж на публика-
та, съчетавайки архитектура-
та, изкуството, музиката, свет-
лините и сенките, науката и 
технологиите.

Залите на изложбата
Първата зала на излож- 

бата е посветена на древния 
струнен инструмент гуцин. 
Там звучат класически пие-
си за гуцин, а по стените се 

виждат водопади и други при-
родни пейзажи.

Втората зала обединява 
музиката с бойните изкуства. 
Тук човек попада в бамбу-
кова гора, слуша класиче-
ски образци на традицион-
ната китайска музика и всич-
ко това напомня за бойни-
те изкуства.

В третата зала посетители-
те се потапят във военна сце-
на от Древен Китай под свет-
лините и ударите на бараба-
ни, които насърчават бойния 
дух на войниците

Четвъртата зала се фоку-
сира върху живота на обик-
новените хора. В нея краси-
ва девойка пресича планини, 
ручеи и почива в красиви бе-
седки. Тук звучат традицион-
ни инструменти като флейта, 
гуджън и ърху.

В последната пета зала на 
12-метров екран върви разказ 
за китайската история и ми-
сли за музиката на известни 
китайски мъдреци.

Дигитална изложба на  
китайската музика

Популяризиране на 
рисуването тханка 
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еотдавна официално бяха 
обявени мерките за превен-
ция и контрол на COVID-19  
на Зимните олимпийски 
и Параолимпийски игри в 
Пекин. 

Поради тежката епидемиологична 
обстановка по света беше решено би-
летите да се продават само на зрите-
ли, които вече са в Китай и отговарят 
на всички условия за допускане до иг-
рите, съобщи Daily Daily Online. 

На 29 септември председателят на 
Международния олимпийски комитет 
Томас Бах е провел заседание на Изпъл-
нителния комитет, на което е присъст-
вал и ръководителят на Международния 
параолимпийски комитет Андрю Пар-
сънс. На срещата са разгледани основ-
ните мерки за предотвратяване и кон-
трол на COVID-19 на Зимните олимпий-
ски и Параолимпийски игри в Пекин.  

От 23 януари 2022 г. до приключва-
нето на Параолимпийските игри ще ра-
боти затворен контур на управление, за 
да се гарантира сигурността. 

Всички участници в игрите и 

обслужващият персонал ще бъдат 
тествани за нуклеинови киселини еже-
дневно.

Всички спортисти и участници в 
игрите, които са напълно ваксинира-
ни до две седмици преди пристигането 
си в Китай, веднага ще попаднат в за-
творен контролен контур. А тези, кои-
то не са били ваксинирани, ще тряб-
ва да преминат през 21-дневна каран-
тина след пристигането си.

София, 1301  
ул. „Позитано“ 20

Тел.: +3592 944 1026
Имейл: kitai.dnes@abv.bg
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Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

спорт

Страницата подготви Любомир МИхАйЛОВ

а 11 октомври, 
в навечерието 
на 100-дневно-
то обратно бро-
ене до Зимни-
те олимпийски 

игри в Пекин, официал-
но излезе кратък промо-
ционален клип „Здравей, 
двоен олимпийски град“. 
Пекин е първият по рода 
си олимпийски и парао-
лимпийски град. Клипът 
„Здравей, двоен олимпий-
ски град“ се основава на 
успешното домакинство на 
Летните олимпийски игри 
през 2008 г. и предстоящи-
те зимни олимпийски игри 
през 2022 г., като се фоку-
сира върху градската сре-
да и парковете в Пекин, 
местата за състезания за 
зимните спортове и пред-
ставя чара на Пекин като 
модерен, отворен и артис-
тичен мегаполис.

Както съобщава на-
пример информационна-
та агенция Синхуа от ки-
тайската столица, преди 
дни се проведе и състеза-
нието по бързо пързаля-
не на China Open, първо-
то международно състеза-
ние от тестовата серия за 
Пекин 2022, приключи на-
пълно успешно, след като 
всички елементи на игри-
те бяха тествани.

В тридневното състе-
зание участваха състеза-
тели от Китай, Холандия 
и Южна Корея, които се 
състезаваха в 12 надпре-
вари в Националния ринг 
за пързаляне с кънки, из-
вестен като „Ледената лен-
та“, и спечелиха похвали 
за спазване на строгите 
мерки за предотвратява-
не и контрол на пандемия- 
та, за първокласно състе-
зание на съоръженията, 
както и организацията.

„Това място е грандиоз-
но и великолепно, мерки-
те за предотвратяване на 
пандемията ме карат да се 
чувствам в безопасност“, 
казва Изабел Гревелт, 

100 дни до Зимната олимпиада в Пекин

Игрите ще бъдат достъпни само  
за зрители в Китай

Н

Н

До Зимната 
олимпиада в Пекин 
2022 остават 
малко повече от 
сто дни. 
Това с основание 
привлича 
вниманието на 
световната 
спортна 
общественост 
към финалните 
приготовления за 
предстоящата 
Бяла олимпиада. 
В това отношение 
Пекин предлага 
много примери.

шампионка на Зимните 
олимпийски игри за мла-
дежи от Холандия.

За да осигурят безопас-
но и гладко международ-
но състезание за тестове, 
организаторите са подгот-
вили наръчник за предо-
твратяване на епидемии, 
който обхваща логистика, 
храна, настаняване, транс-
порт, обучение, състезания 
и церемония по награжда-
ване, а за теста е въведе-
на „система за управление 
със затворен контур“ съ-
битие, точно както се оч-
аква на игрите догодина.

„Управлението за пре-
дотвратяване на панде-
мията на това състезание 
осигурява на спортисти-
те голяма защита“, каза 

Софи Крайевелд от Хо-
ландия, която стана пър-
вият международен шам-
пион в проведената над-
превара.

Системата за определя-
не на времето и оценката, 
церемонията по награжда-
ване, система за прожек-
тиране върху лед, специ-
ално осветление и дру-
ги спортни дисплеи, до-
пинг контролът и участие- 
то на медии и други ус-
луги също са преминали 
през тестове по време на 
състезанието, според Ор-
ганизационния комитет на 
Пекин 2022.

„За мен е чест да участ-
вам в състезание на място-
то, което ще бъде домакин 
на Зимните олимпийски 

игри в Пекин. Място-
то е добре оборудвано 
със страхотни съоръже-
ния“, каза Парк Чей-ун от  
Южна Корея.

До края на годината са 
предвидени общо 10 меж-
дународни състезания и 
три международни трени-
ровъчни седмици. Те ще 
се проведат на осем мес-
та в клъстерите в Пекин, 
Янкин и Джандзякоу и 
включват Азиатския от-
ворен трофей за фигурно 
пързаляне и Световната 
купа по къси кънки на 
Международния съюз по 
кънки на световния стади-
он в столицата на Пекин и 
Световната купа на Меж-
дународната федерация по 
въже на национално ниво.
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Творби на деца 
от България, 
които участваха 
във виртуалната 
изложба за 
детски рисунки 
„Китай и 
ЦИЕ“. Със 
своето богато 
въображение 
децата показват 
мечтата си за 
щастлив живот 
на планетата 
Земя.

КалейдосКоп

за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2021 г.
Каталожен № 381

Световният ден 
на зърнените 
продукти
На 16 октомври 
е Световният 
ден на зърнени 
продукти. Сега в 
Китай е времето 
за събиране на 
реколтата на 
жито и пъпеши, 
и тези, които са 
се трудили през 
пролетта и лятото, 
могат доволни да 
си почиват.

итай обяви офи-
циално създава-
нето на някол-
ко национални 
природни пар-
ка, сред които в 

Сандзянюен, свързани с ги-
гантските панди, сибирски-
те тигри и леопарди в се-
вероизточните провинции, 
тропическите гори в Хай-
нан, планината Уи и други. 

Новите резервати ще 
се намират в 10 провин-
ции, защитената площ е 
230 хиляди кв. км и в тях 
живеят 30% от защитени-
те животински и растител-
ни видове на територията 
на Китай.

Представител на Дър-
жавното управление за го-
рите и степите заяви, че съз-
даването на националните 
паркове има за цел опазване 

К

Китай обяви създаването 
на няколко нови национални 
природни парка

на биоразнообразието и 
най-застрашените видове, 
защита на естествения вид 

и целостта на екосистеми-
те и запазването им за бъ-
дещите поколения.

Творби на деца от България от виртуалната 
изложба за детски рисунки „Китай и ЦИЕ“

Д
жан Юмин е 
директор на ед-
но от специал-
ните образова-
телни училища 
град Цанджоу, 

провинция Хъбей. 
Когато през 2009 г. ок-

ръг Хайсин решава да 
отвори такова училище, 
Джан Юмин прие да стане 
директор, тъй като и си-
нът й също е с церебрал-
на парализа. 

В очите на Джан Юмин 
училището за специално 
образование е „приказ-
но царство“, а учителки-
те и децата си разказват 

историите със смях и съл-
зи. За повече от десет го-
дини Джан Юмин е по-
могнала на повече от 100 
ученици. В момента в Спе-
циалното образователно 
училище в окръг Хайсин 
има повече от 20 ученици 
като най-малкият ученик 
е на 7 години, а най-въз-
растният – на 18 години. 

„Интелигентността мо- 
же да бъде нарушена, 
но не и любовта.“ Джан 
Юмин каза, че се надя-
ва да използва любовта и 
грижите, за да осигури на 
учениците със специални 
нужди по-добро бъдеще.

За по-добро бъдеще

веселина Кунова, 
България, 10 г.

Елица 
Кръстева, 

България, 10 г.

Лилия 
Янкова,

България, 
11 г.


